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Írásbeli kérdés

"A pórul járt magánnyugdíjpénztár tagok újra visszaléphetnek a
társadalombiztosítási nyugdíjrendszerbe?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Dr . Lamperth Mónika szociális és munkaügyi miniszter asszonyhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony!

1997-ben az akkori szocldlliberális kormány létrehozta a nyugdíj rendszer második
pillérét, amely a pályakezdők részére kötelezővé, és egy meghatározott korig ajánlottá tette a
magánnyugdíjpénztári tagságot.
A törvényi szabályozás sok mindennel nem számolt, de egy dolgot mindenképpen szem előtt
tartott : az állami nyugdíj rendszerből pénzt vonjon ki úgy, hogy az egy�ajta tőke�edezeti
rendszerként kedvezőbb időskori megélhetést biztosítson azok számára, akik belépnek a
rendszerbe .

A törvény hatályba lépése óta 2008-ban szembesülhet először kb. 150 ezer
magánnyugdíjpénztárbeli tag azzal, hogy tízesztendős megtakarítása alacsony hozamot �og
eredményezni. Azzal ugyanis senki sem számolt, hogy a magánnyugdíjpénztárak működési
költségei jócskán elvisznek a megtakaritás hozamából, s ne kerteljünk, a
magánnyugdíjpénztárak az elmúlt 10 évben leg�eljebb arra törekedtek, hogy „egymást
�el�alják". Arra senki sem mert vállalkozni, hogy a több százmilliárdos megtakaritást okosan
�ektessék be .

Tovább bonyolították a helyzetet, hogy a tisztán piaci alapon működő pénztárak egy
jelentős része elmulasztotta a belépő pénztártagokat tájékoztatni a kockázatokról . Mára tehát
az a helyzet alakult ki, hogy ez a más�élszázezer ember az állami nyugdíjrendszertől nyugdíja
háromnegyed részét kapja, és a választott magánnyugdíjpénztárától utalt összeg pedig jóval
kevesebb lesz, mint az állami nyugdíjból hiányzó egynegyed rész . Aki tehát 1998 . január 1-
jén maradt az állami nyugdíj rendszerben, és 2008-ban nyugdíjba vonul, vélhetően magasabb
összegű nyugdíjban �og részesülni, mint a tőke�edezeti pillérbe átlépő társa .



További zavarokat okozhat, hogy 2007 . január 1-től a munkáltatók a levont
magánnyugdíjpénztári tagdíjakat már nem utalhatják közvetlenül a pénztárakhoz, hanem az
Adó- és Pénzügyi Ellenőrző Hivatalhoz kell küldeni, ahol majd a bevallások ellenőrzését
követően továbbítják azt a megtakarítást vezető pénzintézethez .
Kaotikus és áttekinthetetlen állapotok alakultak ki, hiszen az adóhatóság valamiért nagyon
„vigyáz" a megtakarított pénzekre, mert az bizony 2007 . júliusában sem akar megjelenni a
pénztár tag egyéni számláján .

A polgári kormány az állami nyugdíjrendszert részesítette előnyben akkor, amikor
törvénymódosítással lehetővé tette, hogy ki-ki saját döntésével visszaléphessen az állami
nyugdíjrendszerbe, ha az számára kedvezőbb .

Tisztelt Miniszter Asszony!

Kérdéseim tehát a következők :
Tervezi-e a szaktárca ennek a pórul járt 150 ezer embernek a „visszaléptetését" a
társadalombiztosítási nyugdíjrendszerbe?
Készültek-e számítások arról, hogy a magánnyugdíjpénztárakba kivont járulékok milyen
mértékű de�icitet eredményeznek a nyugdíjbiztosítási Alapban?
Hatékonynak tekinthető-e az, hogy az állami adóhatóság közbeiktatásával érkezik meg a
magánnyugdíjpénztári tagok számlájára a megtakarítás?
Kinek kamatozik az összeg abban a néhány hónapban, amíg az adóhatóság átmeneti
számláján őrzik a pénzt?

Várom válaszát .

Budapest, 2007 . július 9 .

Dr. Aszódi Pá1
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